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VERSLAG 
 

 

ACTIE 

 

1.  Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent de vergadering om 13.00 uur en heet iedereen welkom, in het bijzonder de 

fractievoorzitter van de PvdA van het Hoogheemraadschap van Delfland.  

 

 

 
 

2. Spreekrecht 

Er zijn geen aanmeldingen ontvangen.  

 

 

3.1 Ingekomen stukken 

De voorzitter deelt mee dat er geen ingekomen stukken zijn. 
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3.2. Mededelingen 

De heer Pluckel deelt mee dat vanavond de bijeenkomst van de Historische Werkgroep Spaarndam niet 

doorgaat wegens gebrek aan aanmeldingen. Op 11 mei a.s. komt tijdens het info -VV het onderwerp 

erfgoed aan de orde en hij overweegt de werkgroep daarvoor uit te nodigen. 

 

De heer Haan deelt mee dat in de klankbordgroep Toekomst Organisatie Zuiveringsbeheer de conclusie is 

getrokken dat het nuttig zou zijn als de fracties hun overwegingen met elkaar zouden delen. Het 

projectteam zal deze week een e-mail uit doen gaan met het verzoek om de bijdragen die de fracties 

openbaar zullen maken te delen, zodat men daarover in de informatieve VV van 11 mei a.s. voorbereid 

over van gedachten kan wisselen. 

 

Mevrouw Stoop deelt mee dat zij is toegetreden tot het Algemeen Bestuur van de nieuwe stichting Het 

Groene Hart, een fusie van de oude stichting met dezelfde naam met de stichting Groene Hart Kloppend 

Hart. Zij heeft haar werkzaamheden bij het Veenweiden Innovatiecentrum beëindigd. 

 

De voorzitter deelt mee dat de heer Van der Meer bericht van verhindering heeft gezonden. 

Zelf moest hij helaas wegens ziekte verstek laten gaan bij de laatste informatieve VV. 

 

 

4 Besluitvorming  

4.1 Vaststellen legger, peilbesluit en projectplan Nieuwe Driemanspolder    

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

 

4.2 Kredietaanvraag sifon Noordwijkerhout 

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

 

4.3 Aanvullend krediet poldergemalen 

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

 

4.4. Verzamelkrediet Afvalwater 

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

 

4.5 Vaststellen Duurzame Energiestrategie Rijnland 

De voorzitter herinnert eraan dat een nota van wijzigingen is toegevoegd. 

 

De heer De Vries  is van mening dat de nota in een redelijk indringend traject tot stand is gekomen.  

Er is afgesproken om voor energie-efficiëntie € 17 miljoen beschikbaar te stellen, waarvan, indicatief, € 9 

miljoen voor besparing en € 8 miljoen voor opwekking. Die verhouding kan wijzigen en gezien de 

looptijd van het project is het ook goed mogelijk dat dat gebeurt. 

Eind 2016 dient een energie-efficiëntieplan te zijn opgesteld. Zijn fractie kijkt uit naar die uitwerking. 

In de nota staat dat zal worden onderzocht of het hoogheemraadschap energieneutraal kan zijn. Hij 

benadrukt dat het doen van onderzoek inhoudt dat de uitkomst niet vastligt en dat d e resultaten van de 

studie als leidraad voor het bepalen van de haalbaarheid dienen te worden genomen. De kosten dienen 

bijvoorbeeld maatschappelijk aanvaardbaar te zijn. 

Energiebesparing kan vooral in de waterketen en het watersysteem worden bereikt. Ten aanzien van de 

energieopwekking liggen de meningen gespreid. Zijn fractie is voorstander van opwekking in eigen 

processen, maar Blue Energy zou als innovatief moeten worden beschouwd door het als speerpunt 

innovatie van VV/college te positioneren. Dat benadrukt ook het experimentele karakter. Zoet water naar 

zout water leiden is geen goede keus als er een tekort is aan zoet water. 

Investeren in zonne-energie vraagt forse investeringen en het is de vraag of die zullen renderen. De 

ontwikkelingen gaan razendsnel, Rijnland is terzake niet deskundig en kleinere locaties zijn niet rendabel 

genoeg. Dat brengt zijn fractie tot de vraag of een opzet mogelijk is waarin anderen voor Rijnland energie 

opwekken die toch aan Rijnland is toe te rekenen.  

De nota bevat eigenlijk onvoldoende handvatten om de doelstelling voor opwekking goed en doordacht 

vorm te geven. Daarom stelt zijn fractie voor om te overleggen met een goeroe op het gebied van 
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opwekken, die een visie heeft op de kortere en langere termijn. Op basis daarvan kan het schap beleid 

ontwikkelen over de omgang met investeringen in het kader van het opwekken van zonne -energie. Dat 

sluit aan op de tekst in de nota, waarin staat dat Rijnland inspeelt op trends en het energiebeleid daarop zal 

aanpassen. 

Het centrale doel van het schap blijft droge voeten en schoon water en dat dient ook bij de invulling van 

duurzaamheid voor ogen te worden gehouden. 

In de nota wordt gerept over een deskundigencommissie waarin VV-leden zitting in zouden moeten 

nemen. Er zijn meer van dergelijke commissies en zijn fractie vraagt zich af of het verstandig is om er nog 

een te installeren. 

Rijnland kan binnen haar vermogen veel doen om duurzaamheid vorm te geven, maar dient zich te 

realiseren dat zij in wereldverband een kleine speler is. Het is zaak om met beide voeten op de grond te 

blijven staan. 

 

De heer Hermans  laat het aan het college hoe het deze nota in een plan vertaalt. Er is gesproken over 

30% verlaging en 30% opwekken en over het al dan niet bij elkaar optellen van deze percentag es. De 

VVD heeft het college uitgedaagd om een politiek doel te formuleren waarop zij het college na afloop van 

een gegeven termijn kan aanspreken. 

Voor de VVD is het geen principieel punt dat het schap zelf energie moet opwekken; wel spreekt het 

vanzelf dat praktische kansen op dat gebied worden benut. De ontwikkelingen gaan inderdaad snel en 

daardoor is het lastig om te bepalen welke keuzes in investeringen het beste zijn. Hij vertrouwt erop dat 

het college daar met gezond boerenverstand in acteert. 

Zijn fractie vraagt om het opstellen van praktische en haalbare doelen waar VV en college elkaar op 

kunnen aanspreken. In november dit jaar spreken college en VV elkaar over het plan en in 2020 opnieuw, 

als de rekening met 40% omlaag gaat. 

 

Mevrouw De Vries  deelt mee dat haar fractie een visie in circulaire vorm wil meegeven met als CDA-

kernwaarde rentmeesterschap. Participatie is een belangrijk punt en kan nog verder worden ingevuld. De 

burger kan meer worden betrokken bij de waterketen - die kost veel energie en daar gaat veel geld in om - 

en kan een belangrijke rol in het geheel spelen door spaarzaam met water om te gaan.  

Zij vraagt hier in de uitwerking aandacht aan te besteden. 

 

De heer Von Faber herinnert eraan dat de vorige VV aan de basis stond van deze nota. Hij ziet als risico 

dat alle opmerkingen en bijdragen leiden tot een versie 2.0 voordat versie 1.0 uit de startblokken is 

gekomen. Zijn fractie is er daarom voorstander van dat deze versie wordt vastgesteld - wellicht acht men 

die met de inzichten van nu ontoereikend, maar dat houdt dan ook in dat het werk van de vorige collega's  

nog niet volledig is uitgevoerd. Als straks het basisinstrument is vastgelegd, beschikt de VV over vele 

middelen om het document verder aan te scherpen en hij stelt voor die  dan te benutten. 

 

Mevrouw Fierens  deelt mee dat de PvdA instemt met deze nota. Haar fractie beseft, net als andere 

fracties, dat het hier gaat om een leerproces. Zowel de tekst als de processen zijn niet in beton gegoten.  

Dit is een goed basisdocument voor de uitwerking. 

Haar fractie had een tekstvoorstel gedaan om de ambitie duidelijker te verwoorden. Het college heeft ten 

dele voldaan aan de opdracht om die ambitie in de tekst van de nota te verwerken en haar fractie gaat 

daarmee akkoord.  

Zij heeft gevraagd of het mogelijk is om op de website een 'Parijshoek' te maken, om de ontwikkelingen 

die uit die top voortkomen - best practices, nieuwe wetgeving - daar op te kunnen nemen. Is dat mogelijk? 

In het tekstvoorstel treft zij de gevraagde aandacht voor de menselijke maat niet terug. De energie kan 

worden teruggebracht naar wijkniveau, ook wat betreft eigen verantwoordelijkheid van inwoners.  

Haar fractie ondersteunt de opmerking over het innovatieve karakter van Blue Energy. 

Energie uit water is een thema dat haar fractie verder zal onderzoeken en op de kaart wil zetten.  

 

De heer Van Geest deelt mee dat AWP uitziet naar het energie-efficiëntieplan dat in november dit jaar zal 

verschijnen. Dan zal blijken of mooie woorden in mooie daden worden omgezet. 

Hij sluit zich aan bij de woorden van de fractie van A&B. Rijnland moet zich niet bezighouden met zaken 
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die niet tot haar kerntaak behoren; binnen die kerntaak dient het schap milieu - en energievriendelijk te 

opereren. Zijn fractie onderkent daarin drie punten: besparen, terugverdienen en middelen reserveren door 

te werken met een kortere terugverdientijd en energie opwekken, maar alleen daar waar het gebruik van 

water, bijvoorbeeld in de Driemanspolder, zich daarvoor leent. Het college heeft daarover in de 

commissievergadering een toezegging gedaan. 

Hij heeft tijdens een werkbezoek aan HVC begrepen dat men 'de fabriek', die een paar decennia oud is,  

versneld wil afschrijven omdat met de nieuwste technieken hogere besparingen haalbaar zijn. Hij roept 

VV en college op die aanpak te ondersteunen. 

Een green deal is pas goed als de energiestrategie niet apart wordt geplaatst maar als die onderdeel 

uitmaakt van ieder beleidsvoorstel. Het college heeft voorts de toezegging gedaan besparingen uit te 

drukken in kWh en niet in geld. Daar gaat het om en de prijs van energie schommelt bovendien te veel. 

De uitdaging ligt nu bij het college, om wat de VV wil om te zetten in beleidsvoorstellen. 

 

De heer Kerst ziet dit waardevolle stuk als eerste stap naar de uitvoering van de strategie in duurzame 

energie. Hij sluit zich aan bij opmerkingen dat daarbij de kernwaarden van het waterschap voorop dienen 

te blijven staan en dat de burger meer bij de uitvoering kan worden betrokken. 

Zijn fractie is ingenomen met de aangebrachte wijzigingen, waarin het rentmeesterschap nog eens is 

aangehaald en Katwijk als voorbeeld wordt genoemd. Kan het college iets zeggen over de planning van 

dat initiatief? 

 

Mevrouw Leewis  kijkt terug op een intensief proces dat, na wat zoeken in de agendering, langs de lijnen 

beeldvorming, oordeelsvorming en besluitvorming is verlopen. VV en college zijn in een aantal stappen 

ver gekomen. Er zijn verschillen tussen fracties, maar wat nu voorligt, is wat de hele VV wil. Zij is daar 

als portefeuillehouder heel tevreden over. Met de VV deelt het college de nieuwsgierigheid naar en de 

urgentie van de daadwerkelijke uitvoering. 

De spannendste te beantwoorden vraag is hoe ver het schap wil gaan in het zelf opwekken van energie.  

Mogelijk zijn er goede redenen om een deel daarvan uit te besteden: wat is dan de verhouding tussen 

kosten en baten en wat draagt die inzet bij? Zij voorspelt dat dit proces in november nog niet volledig is 

afgerond, maar dat VV en college dan over meer gegevens zullen beschikken om keuzes te maken . Ook 

verwacht zij dat de VV concrete projectaanvragen nog eens zal toetsen aan principes.  

Een van de toezeggingen is dat het college binnenkort een voorstel voor zal leggen over de inrichting van 

een expertpanel. Dat zal zeker een 'goeroe-element' bevatten omdat het schap niet alle wijsheid in pacht 

heeft. 

Expertise zit ook in de samenleving. Mogelijk staat de opdracht om die bij dit onderwerp te betrekken niet 

stevig in de tekst, maar zij heeft de oproep vanuit de VV goed gehoord. Het komt voor dat het college 

aangenaam wordt verrast door ideeën uit de buitenwereld. Het gesprek daarover wordt dan aangegaan, 

waarbij de randvoorwaarden van het coalitieakkoord  en WBP5 in acht worden genomen. 

 

De heer Haan deelt mee dat het college het volmondig eens is met de opmerkingen over het innovatieve 

karakter van Blue Energy. Desgevraagd deelt hij mee dat op dit moment wordt uitgezocht welke vorm 

zo'n energiecentrale zou kunnen krijgen en wat de rol van Rijnland daarin zou kunnen zijn. Hij verwacht 

dat dat onderzoek in het voorjaar van 2017 kan worden afgerond en dat dan kan worden gestart met het 

opstellen van een businesscase die aan de VV zal worden voorgelegd. 

Het mogelijk versneld afschrijven van de HVC-installatie is onderdeel van een strategische analyse. 

 

De voorzitter stelt vast dat de VV instemt met de nota Duurzame energiestrategie. 

 

4.6 Invoering kostprijscalculatie BSGR 

Op voorstel van de voorzitter wordt besloten dit vertrouwelijke onderwerp aan de orde te stellen nadat 

het openbare deel van de vergadering is afgerond. 

 

 

5 Opinievorming 

De voorzitter deelt mee dat er geen opinievormende nota's zijn aangeboden.  
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6 Beeldvorming 

De voorzitter deelt mee dat er geen beeldvormende nota's zijn aangeboden.  

 

 

7 Notulen van de VV-vergadering van 09 maart 2016 

Redactioneel: de notulen worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

Naar aanleiding van: mevrouw Bleyie deelt mee dat haar fractie afstand neemt van wat in het kader van 

het Groot Rijnlands Dictee is gezegd. De PvdD acht het ongepast dat namen van mensen zijn geno emd 

die hun best doen om hun werk te doen en die op deze manier publiekelijk te kijk worden gezet.  

 

De voorzitter is het ermee eens dat men binnen de organisatie zorgvuldig met elkaar om moet gaan. Hij 

heeft begrepen dat deze inbreng door de organisatie in  gesprekken met de initiatiefnemende fractie op een 

plezierige manier is uitgewerkt. Degenen die verantwoordelijk zijn voor de stukken gaan met dit nuttige 

advies aan de gang. 

 

Mevrouw Bleyie is van mening dat deze actie voor de bespreking in de VV plaats had moeten vinden. 

 

De heer Von Faber heeft opgeroepen tot het inrichten van een denktank (zie pagina 12). De voorzitter 

deelt in reactie daarop mee dat deze suggestie in het proces zal worden betrokken, maar spreker vindt dat 

niet terug op de actielijst. 

 

De voorzitter doet de toezegging dat de suggestie om een denktank in te richten op de eerstvolgende 

collegevergadering zal worden geagendeerd en dat daarna concreet antwoord zal worden gegeven.  

Hij stelt voor de vaststelling van de notulen van het besloten deel toe te voegen aan de agenda van het 

besloten deel van deze vergadering. 

 

Toezeggingenlijst: 

Naar aanleiding van het punt MeerGrond, deelt de heer Langeslag mee dat de dijkgraaf en hij een 

informatief gesprek hebben gevoerd met de burgemeester en de wethouder over de publieke taken en 

verantwoordelijkheden van Rijnland. De posities zijn daarin helder gemarkeerd. Daarnaast is er een 

privaat onderdeel: dat is aan de VOF. De omgevingsvergunning voor Park21 is door de rechtbank 

vernietigd en op dit moment wordt besproken wat daar de juridische implicaties van zijn en de 

perspectieven van het opnieuw aanvragen van een omgevingsvergunning.  

er zijn geen vragen/kanttekeningen.  

De lijst toezeggingen wordt overigens voor kennisgeving aangenomen.  

 

 

8 Rondvraag 

De heer Thijssen heeft tijdens het bezoek aan de zeesluizen van IJmuiden vastgesteld dat er heldere 

afspraken zijn gemaakt over het tegengaan van verzilting. Wat betreft de kerntaak 'droge voeten' is het 

duidelijk dat de primaire kering Spaarndammerdijk wordt opgeheven en heeft hij de indruk dat de 

veiligheidsnormen rond het eiland niet de standaard van de zeedijk halen. Hij is van mening dat Rijnland 

daar grote aandacht aan moet besteden. 

 

De voorzitter deelt mee dat dit punt door Rijnland is ingebracht in het overleg in samenwerking met de 

Unie. Er is vastgelegd dat langs de hele kust, dus inclusief de sluizen in IJmuiden, aan de gestelde 

veiligheidsnormen moet worden voldaan. Anders zou sprake zijn van een zwakke schakel als de sluizen 

straks klaar zijn. 

 

De heer De Meijer merkt op dat aan Rijkswaterstaat is gevraagd of de veiligheid van het sluizencomplex 

overal gelijk is. Toen kwam naar voren dat het complex dat nu wordt aangelegd aan de nieuwe norm 

voldoet - dat complex ligt gemiddeld 3 meter hoger dan de andere twee sluizen - en dat over de invulling 

van de veiligheid van de andere twee sluizen nog moest worden nagedacht. De oproep dat de veiligheid 

voor het hele complex op hetzelfde niveau moet worden gebracht blijft dus valide. 
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De voorzitter merkt op dat over het totale complex naar de nieuwe norm wordt gekeken. Men heeft daar 

nog enige tijd voor. 

 

De heer Pluckel herinnert de VV eraan dat morgen een bijeenkomst over innovatie wordt georganiseerd. 

Hij roept de leden op daar aan mee te doen. 

  

9 Sluiting 

De voorzitter sluit om 13.50 uur het openbare deel van de vergadering. 

 

 

 
Vastgesteld, 1 juni 2016. 
 
 
 
 
G.J.  Doornbos, 
dijkgraaf 
 
 
 
 
A. Haitjema, 
secretaris. 


